
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Marikovský spravodaj 

 Obec Dolná Mariková      ročník XV.      júl  2015    nepredajné 

V§ģen² spoluobļania, 

leto v naġich konļin§ch zvykne maŠ r¹zne pr²vlastky : rozmarn®, slneļn®, pokojn® ļi kult¼rne. 

Leto by malo pre n§s prin§ġaŠ hlavne obdobie, poļas ktor®ho si skutoļne dok§ģeme 

oddĨchnuŠ a naļerpaŠ nov¼ silu a energiu do Ņalġieho obdobia n§ġho ģivota. To, ako 

dok§ģeme zuģitkovaŠ  toto jedineļn® roļn® obdobie, je na kaģdom jednom z n§s.  

Na  posilnenie tela i ducha m§me aj u n§s moģnosti ġportov®ho, kult¼rneho ļi duchovn®ho 

vyģitia poļas viacerĨch akci² prebiehaj¼cich v naġom regi·ne.  

Prajem V§m, mil² priatelia, aby aj toto leto, ktor® moment§lne preģ²vate, bolo pre V§s 

vġetkĨch ļasom pohody, pokoja, aby ste ho mohli tr§viŠ spoloļne so svojimi rodinami ļi 

priateŎmi aktivitami, ktor® s¼ pre V§s skutoļnou posilou tela i ducha. Ver²m, ģe pohodovo 

preģit® letn® obdobie pom¹ģe kaģd®mu vr§tiŠ sa  ku svojim kaģdodennĨm povinnostiam oveľa 

Ŏahġie a spokojnejġie.                                                            Ing. Peter Ġujak, starosta obce 

 

 Marik ovsk®   hody   
 

 Tradične začali  svätou omšou a po- 

  kračovali v areáli Kultúrneho domu. 

  Účastníkov sme  pri  príchode vítali 

  pohárikom slivovice a chutným do- 

  mácim  koláčikom. Usadili sa v prí- 

  jemnom tieni  stanov  olemovaných 

  brezičkami a po privítaní starostom 

  Ing. Petrom Šujakom sa započúvali 

do ľúbozvučných  piesní  našich  spevákov z folklórnej skupiny Dúbrava a dievčeniec zo speváckeho 

súboru Studnička.  Dychová hudba Hoľazňanka potešila srdcia  návštevníkov prekrásnymi skladbami 

ľudových piesní a členovia skupiny Carpatia zaujali okrem iných aj rezkými východniarskymi čardáš- 

mi. V programe vystúpili aj obľúbení  Melicheríkovci a  Marikovskí harmonikári, ktorí nechýbajú na 

žiadnom kultúrnom podujatí. Svojím zvučným hlasom upútala prítomných aj Barborka Lenčéšová. 

Počas celého popoludnia si návštevníci mohli poprezerať aj kúpiť výrobky ľudových umelcov, družs-

tevníkov a občerstviť sa chutným poľovníckym guľášom a mäsovými špecialitami Rasťa Kršíka. Deti 

zaujali požiarnici so svojou technikou a tešili sa z obrázkov, ktoré im na tvárach vyčarila Alena Hude- 

ková. O večerný program sa postarala skupina Level up a Carpatia. 

       

 

  



 

 

 

Rekonģtrukcia obecnĪch objektov 

Kult¼rny dom - obecnĪ ¼rad 

Pred dvoma rokmi sme začali s postupnou  

rekonštrukciou  budovy kultúrneho domu,  

v ktorom  máme aj sídlo  obecného úradu.  

Bola prevedená  výmena niektorých okien  

a oprava  vstupného  schodiska. V uplynu- 

lých  mesiacoch  sme  pokračovali  ďalšou  

etapou a to rekonštrukciou kancelárií obec- 

ného   úradu  a vstupných  priestorov,  kde  

bolo vytvorené tzv. klientské centrum, aby  

občania  jednoduchšie  a na jednom mieste  

vybavili  všetky potrebné náležitosti. Tieto 

priestory si to skutočne vyžadovali, nakoľ- 

ko boli ešte v pôvodnom stave zo 60-tych  

rokov. Touto  cestou  by  som  chcel  poďakovať  Vám  všetkým  za tolerantnosť a trpezlivosť pri do-

časnom obmedzení režimu fungovania prevádzky obecného úradu počas rekonštrukčných prác. 

Súčasťou rekonštrukcie  priestorov  bola aj kúpa novej  rozhlasovej ústredne, o čom sa dozviete viac  

v ďalšom príspevku.  

Za  veľmi dôležitú  sme považovali  aj opravu striech a výmenu klampiarskych konštrukcií na  obec- 

ných budovách , aby sme predišli ich znehodnoteniu poveternostnými vplyvmi. Do začiatku vykuro- 

vacej sezóny nám ešte zostáva odstrániť havarijný stav kotolne, ktorý si vyžaduje aj výmenu kotla. 

   Matersk§ ģkola 

 Pred  niekoľkými  rokmi   sme   vzhľadom  na  

                                                                                     demografický  vývoj zvažovali, akým smerom 

                                                                                     sa bude  uberať  fungovanie  a existencia našej 

                                                                                     materskej škôlky. Na základe pozitívnych uka- 

                                                                                     zovateľov, k čomu v nemalej miere prispela aj 

                                                                                     výstavba nájomnej bytovky,  sa zvýšila pôrod- 

                                                                                     nosť a situácia v počte obyvateľov sa stabilizo- 

                                                                                     vala.  Aj z toho  dôvodu  sme  v minulom roku  

                                                                                     začali  s  opravou  budovy  materskej   školy. 

                                                                                     Týkalo  sa to hlavne  strechy,  atiky, schodiska, 

ale aj  vnútorných  priestorov.  Počas  letných  prázdnin by sme chceli  dokončiť druhú etapu opravy 

strechy,  atiky a vonkajších omietok  v nevyhnutnom  rozsahu a v rámci  finančných  možností Obce.  

Na obidve aktivity sme podali žiadosť o dotáciu, no do dnešného dňa nemáme vyrozumenie o vy- 

hodnotení. V prípade, že by boli naše žiadosti schválené, oprávnené náklady by boli  predmetom 

dodatočnej refundácie. 

ObecnĪ rozhlas 

V úvodnom príspevku som už spomenul, že začiatkom tohto roku sme zakúpili novú rozhlasovú 

ústredňu, ktorá umožňuje šírenie drôtového aj bezdrôtového signálu. Práve kombináciu týchto dvoch 

spôsobov by sme v budúcnosti chceli využiť v našich zložitých geografických podmienkach. 

Ústredňa je podstatne výkonnejšia a modernejšia, čo nám umožní postupne rozšíriť a zahustiť 

rozhlasové rozvody po Obci. Na základe opodstatnených požiadaviek našich občanov sme začali s 

postupným rozširovaním siete u Adámkov, v časti Martikáňovce a v Besnom. Týmto spôsobom by 

som Vás chcel vyzvať na podávanie reálnych požiadaviek a pripomienok priamo na Obecný úrad na 

rozšírenie a zahustenie obecného rozhlasu. Postupne budeme preverovať opodstatnenosť požiadaviek 

a zaraďovať do harmonogramu prác tak, ako  to bude možné z finančného a kapacitného hľadiska. 

Zároveň chcem upozorniť na skutočnosť, že nie každý dvor môže byť na 100% ozvučený, nakoľko 

geografické usporiadanie našej obce je značne náročné. Preto by som Vás, vážení spoluobčania,  

poprosil o istú dávku trpezlivosti aj do budúcna.                                            Ing. Peter Šujak 

 

                
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
Pl§novan® investiľn® aktivity 

  
Nakoľko sa programové obdobie pre čerpanie eurofondov na roky 2014-2020   v tomto období 

postupne iba rozbieha, mala naša obec v pláne v tomto roku realizovať niektoré investičné 

aktivity z vlastných zdrojov. Jednalo sa o rekonštrukciu mosta v Besnom, časti miestnych 

komunikácií a opravu budovy starej požiarnej zbrojnice. Vzhľadom na májové povodne, počas 

ktorých boli značne poškodené viaceré miestne komunikácie, musela byť  realizácia 

spomínaných akcií z finančných dôvodov posunutá tak, aby plány a finančné možnosti obce 

boli zosúladené s možnými príjmami za refundácie povodňových škôd zo štátneho rozpočtu. 

 

Vysporiadanie pozemko v ģportov®ho are§lu TJ 
 

Obec naďalej pokračuje v krokoch súvisiacich s vysporiadaním pozemkov v rámci športového 

areálu telovýchovnej jednoty. Po odsúhlasení návrhu kúpnopredajnej zmluvy obecným 

zastupiteľstvom bola zmluva doručená na schválenie správcovi nevysporiadaných pozemkov 

Slovenskému pozemkovému fondu. V tomto prípade bol názor poslancov obecného 

zastupiteľstva  jednoznačný.  Hlavným cieľom je zachovanie športového areálu v obci, ktorý 

nevyužívajú  iba  futbalisti a ich fanúšikovia, ale slúži a môže aj v budúcnosti slúžiť  na 

organizovanie iných kultúrno-spoločenských podujatí. 

 

Postupn§ rekonģtrukcia hasiľskej  zbrojnice 

 
Dobrovoľná požiarna ochrana v našej obci si zo strany obce vyžaduje svoju náležitú pozornosť. 

O tom nás naši požiarnici za poslednú dobu nejedenkrát presvedčili. Po postupnej obnove 

technického vybavenia sme spoločne pristúpili aj k oprave budovy. Po čiastočných stavebných 

úpravách  sa obnovujú vnútorné omietky a nátery. Tiež bolo vyriešené vlastné zásobovanie 

vodou zo samostatnej studne a preto je potrebná aj rekonštrukcia vnútorných vodoinštalačných 

rozvodov a sociálnych zariadení. V značnej miere sú pri týchto prácach nápomocní naši hasiči i 

pracovníci vykonávajúci drobné obecné služby, za čo im patrí veľká vďaka. 

                                                                                                   Ing. Peter Ġujak, starosta obce 

 

Vn¼torn® priestory poģiarnej 

zbrojnice pred rekonġtrukciou 

 

 

 

 

 
 

 
  

   

  DobrovoŎn² poģiarnici akt²vne 

   pom§hali poļas povodn² a pri 

  odstraŔovan²  ich n§sledkov. 

    

      

      

  

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Povodne  
O tom, že náš život je skutočne rôznorodý, raz pokojný a vzápätí  stresujúci, sme sa mohli  

presvedčiť 20. mája tohto roku, keď našu obec zasiahol prudký  prívalový lejak. Snáď nebolo 

v našej obci človeka, ktorého by sa následná povodeň nebola dotkla. Všetci máme ešte pred 

očami ako sa v pokojných a miestami aj vyschnutých potôčkoch zrazu tieklo obrovské 

množstvo vody zo všetkých okolitých kopcov a lánov. Zo všetkých prítokov Marikovky 

a Besného potoka sa stali dravé  potoky, ktoré sa vyliali zo svojho koryta a  brali so sebou  

všetko, čo im stálo v ceste. Ľudia po celej obci mali zaplavené dvory, studne a pivnice. V 

týchto chvíľach sa ukázala súdržnosť a spolupatričnosť susedov a priateľov, ktorí si navzájom 

bezprostredne pomáhali.  

Pri tejto príležitosti by som chcel poďakovať všetkým Vám, ktorí ste sa nepozerali iba na 

svoje vlastné škody a nešťastie, ale ochotne ste pomáhali pri záchranných a zabezpečovacích 

prácach počas živelnej pohromy a bezprostredne po nej. Osobitné poďakovanie patrí všetkým 

členom Dobrovoľného hasičského zboru.  

Vzniknuté škody sa nám samozrejme na ich veľký rozsah nepodarilo odstrániť v plnom 

rozsahu. Po odvolaní III. a  II. stupňa povodňovej aktivity bola spracovaná záverečná súhrnná 

správa, obsahom ktorej bolo aj vyčíslenie škôd vzniknutých v dôsledku povodne a  žiadosť 

o refundáciu nákladov na ich odstránenie. Teraz nám zostáva iba čakať na rozhodnutie 

verifikačnej komisie a príslušného ministerstva, v akej sume nám budú náklady refundovať. 

A od toho závisí aj realizácia ostatných investičných aktivít naplánovaných na tento rok. 

 

Protipovodřov® opatrenia 
 

O týchto opatreniach sa zmieňujeme v našom občasníku takmer pravidelne. Nie je v 

kompetencii ani v možnostiach obce, či už technických alebo finančných, aby suplovala 

povinnosti správcov tokov. V rámci našich možností  sa snažíme pravidelne, aj na základe 

upozornení našich občanov,  v spolupráci  s aktivačnými pracovníkmi vykonávať výrezy a 

výruby drevín v korytách potokov. Tieto práce sa snažíme realizovať hlavne v čase 

vegetačného kľudu. Samozrejme tieto opatrenia nie sú postačujúce a bolo by potrebné riešiť 

nielen výrezy a výruby vo väčšom rozsahu, ale hlavne údržbu a  obnovu regulácií brehov a 

spádov korýt potokov. O všetkých týchto potrebách sú správcovia tokov priebežne 

informovaní aj pri osobných obhliadkach tokov. V tomto prípade verím, že všetko zlé je na 

niečo dobré a skúsenosti z povodne v našej obci sa prenesú aj na kompetentné a zodpovedné 

miesta. Zároveň však je potrebné aj zo strany občanov, aby ponechávali voľný prístup k 

brehom vodných tokov a rôznymi skládkami nebránili prístupu techniky potrebnej pri zásahu 

v čase kalamitnej situácie. 

 

 

Po 

 

 

 

 

                                      

        

                                            Poġkoden® miestne komunik§cie v ļasti Besn® 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Kapacita Materskej ġkoly bude vªļġia, k 01.09.2015 budeme maŠ 58 det² 

 
Po zápise do MŠ pre šk. r. 2015/2016 riaditeľstvo MŠ v Dolnej Marikovej evidovalo celkovo 

30 žiadostí na predprimárne vzdelávanie. Vzhľadom na počet zostávajúcich detí v evidencii 

MŠ z predošlých rokov bolo možné vyhovieť pri súčasných kapacitných podmienkach 

materskej školy len trinástim žiadateľom. V snahe vyhovieť všetkým žiadateľom, sme 

pristúpili  k rozšíreniu kapacitných možností MŠ. Rozšírenie kapacitných možností si 

vyžiada rekonštrukciu priestorov na II. poschodí MŠ, ktorá v posledných rokoch nebola 

využívaná pre edukačnú činnosť tohto zariadenia. Vyššie uvedené kapacitné rozšírenie 

priestorov MŠ si okrem iného  vyžaduje aj materiálno-technické a personálne výdavky, s 

ktorými sme pri plánovaní rozpočtu na rok 2015 nemohli počítať a z toho dôvodu musia byť 

prevedené zmeny a opatrenia v rozpočte obce. Taktiež bola o účasť na financovaní 

materiálno-technických potrieb oslovená aj obec Horná Mariková, odkiaľ deti navštevujú 

našu MŠ. Samozrejme táto informácia je pre nás v prvom rade pozitívna, lebo aj toto je 

spätná väzba, že sa nám darí udržať mladé rodiny v našej obci. 

S úpravou priestorov II. poschodia súvisia  aj úpravy suterénnych priestorov, ktoré sú 

v súčasnosti využívané na voľnočasové aktivity.  Značnú časť úprav si previedli 

zainteresovaní občania svojpomocne. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                
                                                 Rekonġtrukcia priestorov v suter®ne MĠ 

 

 

Upozornenie na dodrģiavanie z§kona 
 

Okresný úrad Považská Bystrica, pozemkový a lesný odbor, ako príslušný orgán podľa § 20 písmeno 

c) zákona č. 220/2003 Z.z. o integrovanej prevencii a kontrole znečisťovania životného prostredia a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov (ďalej len „zákon“) štátnej správy na úseku ochrany 

poľnohospodárskej pôdy, upozorňuje na dôsledné dodržiavanie ustanovenia: 

- § 3 ods. 1 písm. b) zákona 220/2004 Z.z. v znení neskorších predpisov ukladá vlastníkom, 

nájomcom a správcom poľnohospodárskej pôdy povinnosť predchádzať  výskytu a šíreniu burín 

na neobrábaných pozemkoch. 

- § 3 odst. 1 , Zák. č. 405/2011 Z.z. o rastlinolekárskej starostlivosti a Zák. č. 61/64 Zb. o rozvoji 

rastlinnej výroby v znení neskorších predpisov. 

Aby sa zabránilo tomuto nežiaducemu stavu, žiadame vlastníkov a nájomcov /užívateľov/ 

poľnohospodárskych i nepoľnohospodárskych pozemkov na dodržiavanie citovaných  zákonných 

ustanovení a realizáciu opatrení proti rozširovaniu burín,  na povinnosť  pravidelného udržiavania 

trávnatých plôch ich kosením v čase pred kvitnutím /najmenej 2 krát do roka/, čim sa zabráni 

ďalšiemu šíreniu burín a škodcov. 

Zo strany Okresného úradu Považská Bystrica, pozemkový a lesný odbor, budú vykonávané 

previerky plnenia citovaných zákonných ustanovení v čase od júna 2015. V prípade zistenia 

porušenia zákona, budú uložené finančné sankcie.                      

                                                                                                                                     Ing. Peter Šujak 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jubilant i  v 1 . polroku 201 5  

 

VģetkĪm spoluobľanom srdeľne blahoĥel§me!  

 

 

 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Likvid§cia odpadu v naġej obci 
 

Sme toho názoru, že systém likvidácie odpadu v na- 

šej obci,  ako komunálneho  tak aj  separovaného, je  

na  naše  podmienky  nastavený  celkom optimálne,  

čomu nasvedčuje celkový vzhľad obce a samozrejme  

aj poplatky. Stále sú však medzi nami ľudia, ktorí si  

mýlia  zberné  miesta  separovaného  odpadu ( sklo,  

tetrapaky a kovové obaly ) za skládku komunálneho  

odpadu. Taktiež nie je celkom správne, keď pokosená tráva, kvety a okrasné dreviny z dvorov 

končia na verejných priestranstvách prípadne v koryte rieky. 

 

UPOZORNENIE:   
Pred tlačou časopisu nás občania, ktorým záleží na čistote a vzhľade  našej dedinky upozornili 

na vznikajúcu skládku odpadu pri čističke.  

D¹razne upozorŔujeme vġetkĨch obļanov na z§kaz vozenia ak®hokoŎvek odpadu do tejto 

lokality a vytv§ranie ļiernych skl§dok  ļi uģ pri ĻOV alebo aj na inĨch miestach. 

Jednotliv® miesta   bud¼ monitorovan® a pri zisten² poruġenia z§kazu bude uloģen§ 

pokuta v zmysle z§kona. 

OZNAMY:    

Harmonogram zvozu plastov:  30.7., 27.8., 24.9., 21.10., 18.11., 16.12.  
Pripom²name obļanom, ģe l²stky na vĨvoz komun§lneho odpadu je moģn® vyzdvihn¼Š 

si na Obecnom ¼rade do konca septembra. 

 

Najstarġ² obļan dovŘġil 96 rokov  

Šujak Cyril č.d.790 

 

 90  roļn² a starġ² 

Melicheríková Jozefa č.d. 141 

Gachová Mária č.d. 484 

Polníková Jozefa č.d. 15 

 

70 roļn² 

Zálešák Jozef č.d. 480 

Puchrík Jozef č.d. 260 

Melicherík Viktor č.d. 532 

Hoblík Pavol č.d. 18 

Kučerová Helena č.d. 598 

Grossmanová Anna č.d. 476 

Harušincová Sidónia č.d. 658 

Palíková Emília č.d. 68 

Kapitániková Emília č.d. 769 

Baránková Helena č.d. 479 

Pecíková Emília č.d. 790 

 

80 roļn² 

Pláňovský Milan č.d. 751 

Vráblik Jozef  č.d. 452 

Ligasová Emília č.d. 202 

Repíková Mária č.d. 739 

 

60 roļn² 

Páchnik Jozef č.d. 503 

Pagáč Jozef č.d. 715 

Lúčan Jozef č.d. 758 

Palov Jozef č.d. 574 

Kapusník Štefan č.d. 218 

Melicherík Stanislav č.d. 252 

Riljak František č.d. 531 

Zemančíková Eva č.d. 73 

Zemančíková Emília č.d. 711 

Balážová Júlia č.d. 500 

Reváková Marta č.d. 706 

Pecíková Mária č.d. 571 

Bašková Lýdia č.d. 540 

Duníková Anna č.d. 796 

 

 



 

 

 

 Kult¼rne okienko 
 

S¼Šaģ vo varen² kapustnice - akcia obŎ¼ben§ nielen u dom§cich, ale aj cezpoŎnĨch 

kulin§rov.  V tomto roku sa jej z¼ļastnilo  11 druģstiev. Vġetci navarili vĨborn¼ kapustnicu na 

r¹zne sp¹soby, porota vġak najviac bodov pridelila s¼Šaģn®mu druģstvu ĂĠŠastne vydat® 

manģelkyñ. Pre dospelĨch  aj deti bol pripravenĨ  z§bavnĨ program, takģe vġetci preģili 

pr²jemn® popoludnie.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Od 1. j¼la sa v naġej farnosti vymenili spr§vcovia farnosti. Naġ²m novĨm duchovnĨm 

pastierom  je p§n far§r PeadDr. ōubom²r Vavro. Ģel§me mu, aby sa v naġej dedinke a medzi 

nami c²til ako doma. 

5. j¼la  sa uskutoļnil  uģ  9. roļn²k   Stretnutie  Ŏud²   dobrej  v¹le   na Koh¼tke,  kde  sme si   

spoloļne  Slov§ci a Ļesi pripomenuli pr²chod  vierozvestov Cyrila a Metoda svªtou omġou, 

ale  aj spevom a hudbou v podan² folkl·rnych s¼borov.  

 

 

 

  

 
 


